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Zakazivanje pregleda telefonom i bez čekanja, u Kragujevcu pokrenuta antikovid platforma 

Epidemijska situacija je još uvek stabilna, ali ono što zabrinjava lekare je povećan broj prvih pregleda. Svi 

oni koji su kroz to prošli, znaju koliko su dugo čekali u redovima, da bi bili pregledani i testirani. Tim 

Fakulteta medicinskih nauka u Kragujevcu, osmislio je softversku antikovid platformu, za zakazivanje 

pregleda putem telefona. 

Do sada su Kragujevčani ispred kovid ambulante Doma zdravlja na pregled čekali u redovima.  Sada, 

zahvaljujući antikovid platformi, pregled može da se zakaže putem telefona. 

Softverska platforma rezultat je rada tima Fakulteta medicinskih nauka i predstavlja poklon srpskom 

zdravstvu. 

Na taj način izbegava se mešanje pacijenata, smanjuju se gužve i pritisak na lekare.  

Antikovid platforma ima prostora za nadogradnju. 

Dr Miloš Lučić, autor antikovid softverske platforme objašnjava da softver radi automatsku statistiku, 

kako na dnevnom, nedeljnom tako i na godišnjem nivou, tako da je odličan za analitiku. 

"Ono što je još bitno da se istakne, sam rad sistema radi putem veb aplikacije, popunjavanjem 

formulara, zatim ima e-oglasna tabla, koja po sistemu veštačke inteligencije prati red čekanja u tom 

danu i čovek može prosto, kada zakaže iz kola, od kuće, da zna kada će biti na redu", istakao je Lučić. 

Prof. dr Vasilije Antić, direktor Doma zdravlja Kragujevac rekao je da će im to mnogo značiti, ali ne samo 

za kovid. 



 
 

"Mislimo da ovo može da bude primenljivo i za sve druge grane gde ima zakazivanja. Ovim softverom 

pacijentu se omogućuje da ne čeka na taj pregled,  a doktor unapred zna koliko će imati pacijenata, da 

pacijent može na svojoj mobilnoj platformi, na mobilnom telefonu, preko vajbera, da tačno zna kada 

treba ad dođe i kada će biti primljen", objasnio je Antić. 

Inače, epidemijska situacija u Kragujevcu, za sada je stabilna. 

Univerzitetski Klinički centar u Kragujevcu, otišao je korak dalje u preventivi. Po instrukcijama 

Ministarstva zdravlja i Komisije za zarazne bolesti, doneta je odluka da su zaposleni koji nisu vakcinisani, 

posle odsustva od 7 dana, u obavezi, da po povratku na posao donesu pi-si-ar test.  

Radnici koji su vakcinisani jednom dozom ili oni sa medicinskim kontraindikacijama, izuzeti su iz te 

odluke, kao i oni koji su preležali koronu. 

Cilj je da se sačuva zdravlje pacijenata i izbegne eventualno širenje novog soja koronavirusa. 

 

 

Imenovan v.d. direktor Zdravstvenog centra Valjevo 

Ministarstvo zdravlja Vlade Srbije imenovalo je za novog v.d. direktora Zdravstvenog centra Valjevo 

doktorku Branku Antić, koja je do sada vodila valjevski Dom zdravlja. 

Antić je organizovala rad kovid ambulanti i punktova za vakcinisanje građana u uslovima pandemije 

koronavirusa, s obzirom da je Valjevo bilo jedan od najugroženijih gradova u Srbiji. Za njenog mandata je 

rekonstruisana i zgrada Doma zdravlja. 



 
 

Dosadašnji v.d. direktora Opšte bolnice Valjevo bio je doktor Zoran Đurić, koji je na to mesto imenovan 

2016.godine. 

Dom zdravlja i Opšta bolnica od 2021. godine funkcionišu u okviru Zdravstvenog centra Valjevo. 

Povodom postavljenja na novu funkciju Branka Antić je rekla za N1 da će, najpre, napraviti novi tim sa 

kojim će moći da se nosi sa svim izazovima koji stoje pred njom. 

„Nastavićemo sa reorganizacijom Zdravstvenog centra sa ciljem što veće efikasnosti rada i uštede. 

Ulazimo i u veliki posao rekonstrukcije zgrade Opšte bolnice za koju su izdvojena sredstva. Pred nama su 

i dalje izazovi i moguća iznenađenja kada su u pitanju novi sojevi koronavirusa i širenje infekcije“, rekla je 

Antić i pored smene najužeg rukovodstva Opšte bolnice najavila i smenu načelnika pojedinih odeljenja 

bolnice za koje ceni da nisu uspešno obavljali svoj posao. 

Povodom završetka radova na Domu zdravlja ministar Zlatibor Lončar je u junu posetio Valjevo i tada 

najavio smenu rukovodstva Opšte bolnice Valjevo. Jedan od razloga za tu smenu, kako je tada rekao 

ministar Lončar,“ je kašnjenje sa početkom rekonstrukcije Opšte bolnice Valjevo za koju je izdvojen veliki 

novac građana Srbije“. 

 

 

Vučić na otvaranju zdravstvene stanice u Borči: Mi ćemo nastaviti da gradimo i radimo 

BEOGRAD - Zdravstvena stanica Borča u okviru Doma zdravlja „Dr Milutin Ivković" Palilula, koja se 

prostire se na oko 7.000 kvadrata, otvorena je danas u prisustvu predsednika Srbije Aleksandra Vučića. 

Vučić se ispred nove zdravstvene stanice, tokom obilaska, kome su prisustvovali i ministar Zdravlja 

Zlatibor Lončar i zamenik gradonačelnika Beograda Goran Vesić obratio lekarima i podsetio da je ranije 

obećao da će to biti izgrađeno i istakao da je to sada i ispunjeno. 



 
 

"Pre kraja godine krenućemo i u izgradnji kanalizacije na levoj obali Dunava", rekao je Vučić dodajući da 

se sada završava potrebna dokumentacija za taj projekat. 

Sve što nismo radili u prethodnih 30 godina, sada ćemo polako uraditi, dodao je Vučić. 

Rekao je da će se u tom delu Beograda graditi i nove škole i vrtiće, kao i da se grade i srednja stručna 

škola i gimnazija. 

"Mi ćemo nastaviti da gradimo i radimo, a sve to znači bolji životni standard za građane. Više ne morate 

da idete u centar grada za preglede", kazao je Vučić. 

Dodao je da je u novu zdravstvenu stanicu u Borči već prebačeno 70.000 kartona i da će ih biti još više. 

Ovde imate još savremeniju opremu i divne lekare, rekao je Vučić. 

Predsednik je kazao da će biti rešeni i saobraćajni problemi u tom delu grada, da će se graditi novi most, 

kao i da će uskoro početi da se gradi i autoput od Beograda do Zrenjanina i od Zrenjanina do Novog 

Sada. 

Kazao je da će pokušati da dovedu još jednog velikog investitora na levu obalu Dunava. 

Ukupna vrednost radova je više od 800 miliona dinara. 

Za izgradnju zdravstvene stanice u Borči, stanovnici leve obale Dunava čekali su čak tri decenije. 

Oko 150 lekara i sestara radiće y toj zdravstvenoj stanici, kako bi građani Borče imali adekvatnu 

zdravstvenu zaštitu, a projektovana je za populaciju od 200.000 stanovnika. 

Na polaganju kamena temeljca, u decembru 2019. godine, rečeno je da će ta zdravstvena stanica 

sadržati službu za zdravstvenu zaštitu predškolske i školske dece, odraslih građana, kućnog lečenja i 

palijativne nege, zdravstvenu zaštitu žena, polivalentnu patronažu, rendgen i ultrazvučnu dijagnostiku, 

stomatologiju, fizikalnu medicinu i rehabilitaciju, te internu medicinu. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

U starom Kliničkom centru u Nišu 1.000 klima uređaja, ali nedostaje još 

U starom delu niškog Univerzitetskog kliničkog centra koji je paviljonskog tipa klimatizovano je 70 do 80 

odsto prostorija sa oko 1.000 klima uređaja, dok je nova zgrada u potpunosti klimatizovan centralnom 

klimom, izjavio je pomoćnik direktora Goran Stanojević. 

On je agenciji Beta rekao da uprava UKC-a nastoji da klimatizuje što veći broj postorija u starom 

Kliničkom centru, ali mora da poštuje ograničenja koje nameću elektronstalacij u tim starim objektima. 

„Ima bolesničkih soba u kojima još nema klima uredjaja, trudimo se da u što kraćem vremenskom 

periodu i one dobiju, uz odobrenje svakako tehničke komisije koja procenjuje opterećenost 

elektroinstalacija“, izjavio je Stanojević. 

Klime su postavljene, istakao je, tamo gde je to najpotrebnije, kao što su hirurške sale, odeljenja 

intenzivne nege i sobe sa porodiljama i bebama. 

„Pojedini hodnici u kojima pacijenti čekaju na pregled nisu klimatizovani i to nam predstavlja problem. 

Pacijenti sada uglavnom imaju primedbe na čekanje u hodnicima ispred specijalističkih ordinacijama u 

zgradi stare hirurgije“, izjavio je Stanojević. 

Kako je kazao, taj problem će trajno moći da bude rešen izgradnjom zgrade Poliklinike, a do tada gužve 

će se rešavaati ograničavanjem broja ljudi koji istovremeno ulaze u hodnik. 

Prema Stanojevićevim rečima, gužve se prave i zbog toga što veliki broj pacijenata, da bi izbegao vrućinu, 

dolazi na pregled u sedam sati ujutru, iako su im pregledi zakazani za 11.00 ili 12.00 časova. 



 
 

 

 

AORTE STRADAJU ZBOG VRUĆINE: U Klinici za vaskularnu hirurgiju UKCS drastično povećan broj hitnih 

zahvata 

ŠEST dana uzastopno u Klinici za vaskularnu hirurgiju Univerzitetskog kliničkog centra Srbije, umesto 

jedne hitne operacije dnevno, koliko obično imaju, radili su po tri ili čak četiri urgentna velika hirurška 

zahvata. 

To je, uglavnom, posledica visoke spoljne temperature, koja dodatno ugrožava pacijente sa ozbiljnim 

suženjima krvnih sudova. 

Profesor dr Lazar Davidović, direktor Klinike i novi dekan Medicinskog fakulteta u Beogradu, kaže za 

"Novosti" da su čak 22 hitne operacije urađene od 8. do 13. jula, standardne, kakve se i inače rade, ali da 

su po broju - rekordne. 

Sve su to teški i ozbiljni zahvati i preduzimaju se kad je pacijent ispitan i pripremljen, a sve je daleko 

ozbiljnije, rizičnije i neizvesnije kada pacijent odmah po ulasku u Kliniku mora na operacioni sto. 

- Za tih tih šest dana imali smo čak osam operacija simptomatskih ili rupturiranih aneurizmi (proširenja) 

trbušne aorte, jednu disekciju grudne aorte, četiri karotidne stenoze kod pacijenata koji su posle 

moždanog udara i prvog zbrinjavanja u Bolnici "Sveti Sava" prebačeni kod nas na hitnu hirurgiju, zatim 

sedam akutnih zapušenja arterija ruku i nogu, tri povrede krvnih sudova - precizira za "Novosti" profesor 

Davidović. 

Struktura pacijenata nije bila bitno izmenjena u odnosu na uobičajenu: aneurizme su operisane 

uglavnom starijim pacijentima, ali su moždani udari usled suženja karotida, glavnih arterija kojima krv 

dolazi do mozga, bili najčešći kod ljudi u srednjom dobu. 



 
 

- To je posledica visoke spoljne temperature, koja negativno utiče na vaskularne bolesti. Izdvojile su se 

tri kategorije pacijenata: sa aneurizmama grudne ili trbušne aorte, koje su izazvale bolove ili su pukle, pa 

je hitno morala da se radi operacija. Imamo i one sa kritičnim suženjem karotida, koji su doživeli 

moždani udar, i prvo hospitalizovani u "Svetom Savi", a onda kao što to radimo već tri godine, posle dan-

dva prebačeni kod nas na operaciju. Treća grupa su pacijenti sa suženjima arterija nogu, kojima je hitno 

morao da se radi bajpas. 

Nije bilo lako da se "izgura" gotovo četiri puta povećan obim hitnih intervencija na Vaskularnoj klinici 

UKCS. Zbog zaštite od širenja korone, uz distancu među pacijentima, i među osobljem, ovde se radi u 

dve smene, i vikendom, pa se taj model organizacije i u situaciji povećanog priliva pacijenata za hitne 

operacije pokazao kao dobar. Ali, kod svih hitnih stanja, rizik je naravno drastično povećan. 

Operisani su uglavnom još u Klinici za vaskularnu hirurgiju, dok je pacijent kod kojeg je rađena disekcija 

grudne aorte transportovan u Sremsku Kamenicu. Nažalost, nisu svi dobro. 

- Smrtnost kod operacija zbog pucanja trbušne aorte je i do 30 odsto, ali kod nas je manja, zbog čega 

smo ponosni. Uz operacije rupture grudne aorte to su najdramatičnija stanja u medicini - objašnjava 

profesor Davidović. 

DEHIDRATACIJA NAJVEĆI RIZIK 

DA mnogi i ne znaju da imaju problem sa krvim sudovima pre nego što dođu u stanje da hitno moraju na 

operaciju, potvrđuje i profesor Lazar Davidović. Za one koji, ipak, imaju postavljenu dijagnozu, važi savet 

da po vrućini, koja dodatno može da ih ugrozi, unose dovoljno tečnosti, jer svaka dehidratacija kod ljudi 

sa suženjem krvnog suda noge, srca, vrata ili u glavi, povećava rizik od tromboze. 

- Najteže je objasniti pacijentima bez simptoma da treba da se operišu, to teško shvataju i 

najobrazovaniji, i ne samo kod nas, nego i u svetu - kaže naš sagovornik. 

 


